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       Ordstyrer: Martin 

                    Referent: Lene 

Referat 
 

Til stede:  Helle, Jacob, Peter, Nicolai, Iben, Lene, Mette, Martin, Cecilia, Josephine 

  

Fraværende:  Camilla og Tora 

 
Sag nr. 35 kl. 17.30-18.30 inklusiv sandwich 

Oplæg v/programcheferne for Fremtidens Folkeskoler Tine Kolbak og 

Mette Runge Madsen 

 

Indledning:  Vi får besøg af programcheferne for Fremtidens Folkeskoler i Fredensborg Kom-

mune Tine og Mette. 

Tine og Mette vil give os et oplæg om tankerne og visionerne for udbygning/re-

novering af kommunens folkeskoler. 

Efter oplægget har bestyrelsen mulighed for at stille spørgsmål. 

   

Kompetence: Bestyrelse 

  

Referat/beslutning: Fredensborg Kommune har iværksat et ambitiøst anlægsprogram med fokus på 

skolernes pædagogiske og didaktiske læringsmiljøer. Til Endrupskolen er der 

afsat 20 mio. kroner i 2025. På Endrupskolen handler det om modernisering. 

Undervisningens tilrettelæggelse, læringssyn og evalueringskultur er udgangs-

punktet for modernisering i de eksisterende bygninger. Læringsrum kan være 

uderum, bygninger, overgangsrum, læringsrum og inderum.  

 

 Der bliver en proces med inddragelse af elever, lærere/pædagoger og besty-

relse frem mod 2025. En proces med beskrivelse af Endrupskolens pædagogi-

ske og didaktiske læringssyn, der skal danne baggrund for moderniseringen. 

Processen defineres i fællesskab med Tine og Mette fra forvaltningen som pro-

jektledere. Herunder en analyse af, hvordan skolens rum anvendes i dag. På 

skolen kan vi, med opmærksomhed på, at processen ikke bliver for lang, alle-

rede nu gå i gang med at tale skoleudvikling.  

  

 

Sag nr. 36 ca. kl. 18.45 ordinært bestyrelsesmøde 

Godkendelse af referat 

 

Referat/beslutning: Referat godkendt.  

 

 

Sag nr. 37 Godkendelse af dagsorden 

   

Referat/beslutning: Dagsorden godkendt. 
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Sag nr. 38 Kort info fra ledelsen 

 
Indledning: Prøver i de obligatoriske valgfag på 8. årgang 

 Pædagogisk dag 20/1 

Skolebestyrelsens årsberetning *se bilag 

 

Rekruttering af ny AKT-afdelingsleder 

 

Kompetence: Ledelsen 

 

Bilag: Opdateret årshjul for skolebestyrelsens arbejde  

 

 

Referat/beslutning:8 årgang har i uge 3 gennemført afgangsprøve i de obligatoriske valgfag. Valg-

fagene bliver afviklet på 1 år med dobbelt tid. Det har givet god mulighed for 

fordybelse. Der har på 8. årgang været udbudt valgfagene musik, hånd-

værk/design og madkundskab. Eleverne har klaret sig rigtig flot. 

 7. årgang er startet på valgfag i uge 3 og afslutter januar 2024. På 7. årgang 

udbydes valgfagene håndværk/design, madkundskab og billedkunst. 

 

 Den samlede personalegruppe havde en givende dag fredag d. 20/1 med fokus 

på bevægelse og fællesskab. Dagen var en succes og giver afsæt for det videre 

arbejde med bevægelse i både skole og SFO.  

Det var hjælpsomt, at så mange forældre kunne finde alternative pasningsmu-

ligheder på dagen, så der var mulighed for, at alle pædagoger kunne deltage. 

Der var program for dagen for de børn, der var i pasning i SFO. Der var 58 

børn tilmeldt, men kun 18, der mødte op på dagen til 6 voksne (faste vikarer) 

med tilsyn af leder fra distriktsbørnehave.  

 

 AKT-lederstilling skal genopslås, da det ikke lykkedes at få stillingen besat i før-

ste runde.  

 

 

Sag nr. 39 Nyt fra elevråd-verdensmålsråd-rettighedsråd v/Josephine og Cecilia 

 

Indledning: Rådene orienterer om deres arbejde. 

 

 

Kompetence: Elever, bestyrelse og lærere 

 

Referat/beslutning: Elevrådet har drøftet, hvad overskuddet fra Endrupsdagen skal bruges på til 

fordel for fællesskabet. De er landet på bolde og spil til klasserne. Overskuddet 

var på 20.000 kr., mindst halvdelen af overskuddet spares op til næste år, så 

der kan investeres i en større ting til gavn for fællesskabet. 

 Verdensmålsrådet er i gang med at hverve flere medlemmer og sætte dem ind i 

rådets arbejde.  

 Elevrådet er i gang med planlægning af skolefest. 

 Rettighedsrådet har gennemgået og drøftet baselineundersøgelsen og er i gang 

med planlægning af Den Nationale Trivselsdag d. 3/3. 

 

Sag nr. 40 Forretningsorden for skolebestyrelsen 

 

Indledning: Vi har tidligere talt om, at skolebestyrelsen skal have en forretningsorden. I 

kan finde råd og vejledning hos Skole og Forældre. 

  

Kompetence: Skolebestyrelsen 
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Referat/beslutning:  Nicolai har udarbejdet forslag som vedtages med rettelser i henhold til be-

mærkninger. Forretningsordenen lægges på skolens hjemmeside.  

 

 

Sag nr. 41 Trafikpolitik v/Lene 

 

Indledning: Bestyrelsen skal godkende den reviderede Trafikpolitik. 

 

Kompetence: Ledelsen 

 

 

Bilag: Trafikpolitik 2022 

 

Referat/beslutning:  Trafikpolitikken er vedtaget. 

 

 

Sag nr. 42 Trivselsmåling v/Helle 

 

Indledning: Præsentation af hovedpunkter fra trivselsmåling og orientering om handleplan. 

 

Kompetence: Ledelsen 

 

Bilag: Trivselsmåling 2022 https://endrupskolen.aula.dk/vores-skole/evaluerin-

ger/trivselsundersoegelser 

og handleplan https://endrupskolen.aula.dk/trivselshandleplan 

 

Referat/beslutning:  Den sidste trivselsmåling er lavet i maj 22. Der laves ny trivselsmåling i dette 

forår 23, hvorved vi får mulighed for at udarbejde handleplan i indeværende 

skoleår. 

 

 

Sag nr. 43 Håndskrivning i skolen og balance i bog/computer. Teknologiens styr-

ker og svagheder i børns læring v/Martin 

 
 Martin underviser på gymnasiet og oplever, at drenges håndskrift generelt er 

meget dårlig og ikke funktionel. Forskning viser, at man lærer bedre gennem 

håndskrift og læsning i bøger. Skolebestyrelsen efterspørger viden om, hvordan 

der arbejdes med håndskrift på Endrupskolen. 

 

 På afdelingsmøder i afd. 1 og 2 drøftes i foråret: 

 Hvordan bruger eleverne håndskrift i de fag, du underviser i? 

Synes du, at dine elever har en læsbar og brugbar håndskrift?  

 Hvilke didaktiske overvejelser har du omkring håndskrift eller skrivning på 

computer i planlægningen af din undervisning? 

 

 Temamøde på bestyrelsesmøde i det kommende skoleår:  

 På Endrupskolen arbejder vi både med bøger og computer. Udskolingen har 

punktet planlagt til afdelingsmøde.  

 Bestyrelsen efterspørger en afsøgning af, hvordan det ser ud på Endrupskolen. 

Det er vigtigt, at vi som skole har en holdning til og beskrivelse af, hvornår 

computer og bøger understøtter læringen bedst muligt. 

OBS på chatbot. 

 

 

 

Skolebestyrelsen ønsker beskrivelse af nuværende praksis omkring brug af 

computer. Hvilke tanker ligger der bag beslutningen om, at indskolingen har 

https://endrupskolen.aula.dk/vores-skole/evalueringer/trivselsundersoegelser
https://endrupskolen.aula.dk/vores-skole/evalueringer/trivselsundersoegelser
https://endrupskolen.aula.dk/trivselshandleplan
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klassesæt, 6. årgang får udleveret computer og udskolingen har egen computer 

med og tankerne bag? 

I forbindelse med, at punktet skal på dagsordenen spørges lærerne:  

Hvordan bruger eleverne computer i de fag, du underviser i? 

 Hvilke didaktiske overvejelser har du omkring anvendelse af computer i plan-

lægningen af din undervisning?  

 

 

 

Sag nr. 44 Evt. 

Skolebestyrelsen skriver hilsen til personalet ved afslutningen af skoleåret. 

 

På møde med de andre skolebestyrelser i kommunen ønsker bestyrelsen at 

bringe rengøring af elevernes toiletter op som punkt.  

 

Skole & forældre arrangerer online temaforedrag om ”Forældre og Aula”. Nico-

lai sender link til bestyrelsen.  

 

Camilla har trukket sig fra Rettighedsrådet. Der skal findes et nyt medlem. 

Lene sender info til bestyrelsen. 

 

 

Kommende møder: 

Tirsdag d. 7/3 kl. 17.30 – 19.00 – formøde: 23/2 kl. 8.00 Tora 

Onsdag d. 26/4 kl. 17.30-20.30 (tema) – formøde: 12/4 kl. 8.00 Nicolai 

Torsdag d. 8/6 kl. 17.00 m. middag – formøde: 24/5 kl. 8.00 Dorthe 

 

 

 

 

 

 

 

Tematikker som endnu ikke har været behandlet 

 

Håndskrivning i skolen og balance i bog/computer. Teknologiens styrker og svagheder i børns læ-

ring. 

Elevernes stemme 

Nøgletal, der beskriver vikardækningen 

Aula 

Orientering om gårdvagter på Endrupskolen 

Fælles kontaktforældremøde september/oktober evt. m. Jette Kofoed 

Strategi/vision for fremtidens folkeskoler jf. punkt 35 
 


